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§ 1
Sammanträdets öppnande 
 
Ordföranden Martin Hansson (MP) förklarar sammanträdet öppnat.

Sida 2 (15)



Kommunstyrelsens råd för 
funktionshinderfrågor

Protokoll nr 3/2021

2021-05-10

§ 2
Närvarande 
 
Ordföranden hälsar alla välkomna. Närvaron kontrolleras via 
upprop.
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§ 3
Föredragningslistan godkänns 

Beslut 
 
Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar följande.

Föredragningslistan godkänns.
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§ 4
Val av protokollsjusterare och tid för justering av 
protokollet 

Beslut 
 
Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar följande.

Ordföranden Martin Hansson (MP) och vice ordföranden 
Lena Huss Funktionsrätt/ÅSS utses att justera protokollet. 
Protokollet justeras måndagen den 17 maj 2021.

Sida 5 (15)



Kommunstyrelsens råd för 
funktionshinderfrågor

Protokoll nr 3/2021

2021-05-10

§ 5
Översyn av råden i Stockholms stad 
Heidi Englund, stadsledningskontoret
 
 
Heidi Englund, stadsledningskontoret, föredrar om översynen av 
råden för funktionshinderfrågor i Stockholms stad.
 
Bakgrunden till översynen är ett beslut i kommunfullmäktige år 
2018, i syfte att stärka delaktigheten. Beslutet om översynen av 
råden för funktionshinderfrågor i staden togs tillsammans med 
beslut om reviderat program för tillgänglighet och delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning. Den ursprungliga planen var att 
översynen skulle vara klar under år 2020, men på grund av 
pandemin fick arbetet tillfälligt pausas. Sedan januari 2021 
har funktionshinderombudsmannen Astrid Thornberg och Heidi 
Englund arbetat med översynen.
 
I dialogen med funktionshinderrörelsen samt förvaltningar och 
bolag har några frågor dykt upp:

 vakanser i de olika råden i staden
 strategiska utvecklingsfrågor istället för genomgång av 

nämndhandlingar
 tydligare koppling till styrdokument och policyfrågor
 följa upp hur utvecklingsarbetet fortskrider och utvecklas
 sammansättningen i råden bör spegla stadens mångfald

 
Förslaget är tänkt att möta dessa synpunkter. Uppdraget för råden 
kan behöva förtydligas. Råden är en viktig part för stadens 
möjlighet att främja och säkerställa rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning. Styrdokument och policyfrågor behöver ha en 
mer framträdande roll, likaså planering och genomförande, 
inklusive uppföljning. Samverkan och kunskapsutbyte mellan 
nämnder och råd behöver stärkas.
Förslagen i översynen innebär:

 Minskat antal råd
 Antal ledamöter i råden ökar
 Uppdragen för råden förtydligas
 Ersättning för förlorad arbetsinkomst
 Nominering av ledamöterna

 
Den fortsatta processen innebär att översynen ska skickas på remiss 
och att översynen ska vara färdig i juni 2021. Ett ärende kommer att 
skrivas fram till januari 2022 där det till nästa mandatperiod 
kommer att finnas en ny organisation på plats.
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§ 6
Översyn kring teckenspråket i Stockholms stad 
Christina Jedestav, stadsledningskontoret
 
 
Christina Jedestav, stadsledningskontoret, föredrar kring 
teckenspråkets juridiska status i staden. Översynen har skickats ut 
till rådet inför sammanträdet och rådets ombedes att inkomna med 
synpunkter.
 
Rådet menar att översynen inte riktigt når målet. Rapporten är 
deskriptiv i sin karaktär och kommer inte med några förslag till 
förbättring eller förändring. Vidare lyfts att definitionerna av 
teckenspråk bör ses över. Av de synpunkter som skickades in från 
Stockholms Dövas förening har enbart en lyfts fram, vilket innebär 
att rapporten inte riktigt uppnår det som organisationen hoppades 
på. Ett förtydligande som exempelvis behöver göras är vilken 
service som staden kan erbjuda med teckenspråk kontra tolk, där det 
är stor skillnad på de två.
 
Rapporten ska kopplas till ett tjänsteutlåtande från 
stadsledningskontoret, där konkreta förslag kommer att presenteras 
och föreslås. Målgruppsbeskrivningen ska förbättras och en 
beskrivning av fler problem för målgruppen kommer att tillfogas. 
Äldreomsorgen kommer att lyftas fram tidigare och även de 
synpunkter som finns sedan tidigare utredningar om 
äldrevägledare. Tjänsteutlåtandet tillsammans med en reviderad 
rapport kommer förmodligen att skrivas fram efter sommaren 2021.
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§ 7
Remiss av Motion om tillgänglighet och trafiksäkerhet 
kring Järvafältet 
KS 2020/1443
Remisstid den 25 maj 2021
RV
 

Beslut 
 
Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar följande.

Rådets presidium får i uppdrag att ta fram ett svar på 
remissen.

 
Ärendet
Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor behandlar en 
remiss gällande Motion om tillgänglighet och trafiksäkerhet kring 
Järvafältet.
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§ 8
Remiss av Trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 
(T22) 
KS 2021/377
Remisstid den 28 maj 2021
RV
 

Beslut 
 
Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar följande.

Rådets presidium får i uppdrag att ta fram ett svar på 
remissen.

 
Ärendet
Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor behandlar 
en remiss gällande Trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 
(T22). Under behandlingen av ärendet diskuterar rådet hur ett svar 
bör formuleras. I samband med det beslutar rådet att ordföranden 
ska kontakta Region Stockholm och bjuda in en representant som 
kan förklara och diskutera SL-trafiken med rådet. Rådet 
vill även vid detta tillfälle diskutera frågor om färdtjänsten.
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§ 9
Information från Stockholms stads 
funktionshinderombudsman Astrid Thornberg 
 
Stockholm stads arbete med boendefrågor
I stadens boendeplan för bostäder för personer med 
funktionsnedsättning framgår hur arbete kring bostäder med 
särskild service planeras och genomförs. Socialförvaltningen (SOF) 
har ett sammanhållet ansvar för planen och även flera 
budgetuppdrag kopplat till boendefrågan för personer med 
funktionsnedsättning. En av SOF:s utredare kommer att besöka 
exploateringsnämndens och stadsbyggnadsnämndens råd för 
funktionshindersfrågor för att berätta om arbetet. Rådet tackar 
direkt ja till ett likande besök i detta forum vilket planeras in till 
något av höstens möten.  
 
Moderniseringen av sociala system - nya inriktning
Efter beslut om ny inriktning på moderniseringen av stadens sociala 
system som togs i februari har arbetet med att ta fram en ny 
projektplan startat. Som grund har utredningar genomförts där 
slutsatserna i dessa vägs samman och utgör grunden för nytt 
projektdirektiv och ny projektplan. Ett av de huvudsakliga 
områdena i arbetet är tillgänglighet.
 
Utredningen inom tillgänglighet har gjorts utifrån ett antal 
frågeställningar rörande hur tillgängligt nuvarande system är, vilka 
åtgärder som bör vidtas för att nå upp till gällande lagar och regler 
för tillgänglighet, hur ser behoven ut utöver kraven i lagstiftning 
samt konsekvenser för användare och för staden på kort och lång 
sikt om behov inte hanteras. Utredningen kommer senare ligga till 
grund för förslag på initiativ till åtgärder. Beslut om nytt 
projektdirektiv är satt till 6:e maj och ny projektplan 11 juni.
 
I och med beslutet har nuvarande referensgrupp med brukar- och 
intresseorganisationers involvering i nuvarande projekt avslutats då 
breddinförandet avslutats. Vid det sista och avslutande mötet 
framkom flera lärdomar om arbetet som referensgruppen upplevt. 
Det positiva har varit möjligheten att lyfta viktiga frågor, 
möjligheten att sprida information som förmedlats vidare till 
organisationerna och även möjliggjort att olika representanter blivit 
hörda genom gruppen, här nämns frågor gällande tillgänglighet och 
anhöriga som ett exempel. Mindre bra har varit att det har gått lång 
tid mellan möten och uppfattningen om att tillgänglighetsfrågor 
uppmärksammades ganska sent i projektet.
 
Avslutningsvis var referensgruppens medskick att om projektet 
önskar hjälp med att genomföra tester framöver är de gärna med 
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och bistår då de personer som gruppen består av kan detta och gärna 
hjälper till.
 
Hållbarhetsrapporten 2021
Hållbarhetsrapporten ger en lägesbild och fördjupning av stadens 
arbete med utgångpunkt i stadens inriktningsmål och FN:s 17 
globala mål. Rapporten speglar såväl utvecklingen i staden och dess 
verksamheter som utvecklingen i samhället. Det är första gången en 
samlad rapport görs i staden av de olika hållbarhetsdimensionerna. 
En förhoppning är att utmaningarna tydligare blir belysta samlat 
och att såväl målkonfikter som synergieffekter och samband lyfts 
fram. Rapporten ska vara ett underlag för diskussion och beslut om 
vilka prioriteringar eller ytterligare åtgärder som behövs i 
genomförandet av de globala målen – som siktar på år 2030 – och 
för att nå stadens långsiktiga vision år 2040. 
https://start.stockholm/om-stockholms-stad/utredningar-statistik-
och-fakta/utredningar-och-rapporter/hallbarhet/
 
Kopplat till arbetet med Agenda 2030 så har barnombudsmannen 
och funktionshinderombudsmannen besökt kommunstyrelsens råd 
för Agenda 2030 och föredragit om stadens arbete med rättigheter 
för barn och personer med funktionsnedsättning. Diskussionen som 
fördes berörde bland annat hur ambitionen i programmen görs 
synliga i praktiken inom till exempel socialtjänsten samt att 
uppmärksamma personer i särskilt sköra situationer, där personer 
med funktionsnedsättning i hemlöshet nämndes. Rådet framhöll 
även vikten av att följa utvecklingen i och med pandemin på 
områden som berör barn och personer med funktionsnedsättning då 
det finns stor risk att pandemin leder till stora bakslag i förhållande 
till målen i Agenda 2030.
 
Funktionshinderombudsmannens rapport 2021
Under året kommer funktionshinderombudsmannen att skriva en 
rapport och första kvartalet så har arbetet påbörjats med fokus på att 
samla in, analysera och strukturera processen. Rapporten kommer 
att belysa pandemin och dess påverkan för personer med 
funktionsnedsättning med utgångpunkt i stadens program för 
tillgänglighet och delaktighet. Om rådet har inspel eller medskick i 
arbete är de välkomna att maila till astrid.thornberg@stockholm.se
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§ 10
Anmälningsärenden 
 

 Protokoll från rådets sammanträde den 29 mars 2021
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§ 11
Återkoppling från presidiet 
 
Nästa träff den 2 juni 2021, kommer att hållas tillsammans med 
kommunstyrelsen och starta direkt efter kommunstyrelsens 
sammanträde ungefär 15.45-16.00. Ordföranden efterfrågar 
synpunkter och kommentarer på upplägget, där rådet brukar ta fram 
tre frågor som diskuteras på sammanträdet med 
kommunstyrelsen. Frågorna som behandlas på sammanträdet brukar 
även återkopplas till rådet i skriftliga svar.
 
Vad gäller frågan om neddragning av stöd i samband med 
pandemin, vill ordföranden påminna om ett utskick som gjordes till 
rådet den 26 april med information.
 
Rådet har beslutat att arbeta för att ett fast stycke kring 
tillgänglighetsperspektivet ska inkluderas i alla tjänsteutlåtanden 
som skrivs fram i staden. Ordföranden gör bedömningen att detta är 
en fråga som behöver behandlas i stadens budget och därmed 
behöver den tas upp med de politiska partierna i 
kommunfullmäktige.
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§ 12
Övriga frågor 
 
Riktlinjer för ledsagning i Stockholm
Kommunfullmäktige har antagit nya riktlinjer för ledsagning år 
2018 där det bland annat framkommer att det inte ska vara något 
skillnad på om ledsagning är beslutat via LSS eller SoL. Det har 
förekommit uppgifter att vissa funktioner i stadsdelsförvaltningarna 
menar att lagen och uttolkningen av den främst gäller och att de 
riktlinjer som kommunfullmäktige har beslutat om inte ska 
tillämpas i den delen där de inte går i linje med lagutrymmet. 
Frågan väcks då hur besluten som fattas i staden förhåller sig till de 
riktlinjer som kommunfullmäktige har beslutat om, då det finns 
beslut som går mot vad som står i riktlinjerna.
 
Presidiet och funktionshinderombudsmannen ska undersöka frågan 
närmare och återkommer till rådet.
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§ 13
Sammanträdet avslutas 
 
Sammanträdet avslutas kl. 16.31
 
 
Vid protokollet
 
 
Daniel Björkegren
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